

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

JUDGMENT ON APPEAL

September 27, 2023

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has delivered its judgment in the following appeal. The Court invites you to read the [reasons for judgment](#) and the plain language summary called a [Case in Brief](#).

39855 **Earl Mason v. Minister of Citizenship and Immigration - and between - Seifeslam Dleiw v. Minister of Citizenship and Immigration - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Saskatchewan, Canadian Council for Refugees, Canadian Association of Refugee Lawyers, Social Planning Council of Winnipeg, Canadian Muslim Lawyers Association, United Nations High Commissioner for Refugees, Amnesty International Canadian Section (English Speaking), Community & Legal Aid Services Program, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l’immigration and Criminal Lawyers’ Association (Ontario) (Fed.)**
2023 SCC 21

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Brown,* Rowe, Martin, Kasirer, Jamal and O’Bonsawin JJ.

The appeals from the judgments of the Federal Court of Appeal, Numbers A-415-19 and A-37-20, 2021 FCA 156, dated July 29, 2021, heard on November 29, 2022, are allowed. The judgments of the Federal Court of Appeal are set aside and the appellants’ applications for judicial review are allowed. In the appeal by Earl Mason, the decision of the Immigration Appeal Division is quashed. In the appeal by Seifeslam Dleiw, the Immigration Division’s decision and the deportation order are quashed.

* Brown J. did not participate in the final disposition of the judgment.

JUGEMENT SUR APPEL

Le 27 septembre 2023

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a rendu jugement dans l’appel suivant. La Cour vous invite à lire les [motifs de jugement](#) et le résumé en langage simple appelé [La cause en bref](#).

39855 **Earl Mason c. Ministre de la Citoyenneté et de l’Immigration - et entre - Seifeslam Dleiw c. Ministre de la Citoyenneté et de l’Immigration - et - Procureur général de l’Ontario, procureur général de la Saskatchewan, Conseil canadien pour les réfugiés, Association canadienne des avocats et avocates en droit des réfugiés, Social Planning Council of Winnipeg, Association canadienne des avocats musulmans, Agence des Nations Unies pour les réfugiés, Amnesty International Canadian Section (English Speaking), Community & Legal Aid Services Program, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l’immigration et Criminal Lawyers’ Association (Ontario) (Féd.)**
2023 CSC 21

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Brown*, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal et O’Bonsawin

Les appels interjetés contre les jugements de la Cour d'appel fédérale, numéros A-415-19 et A-37-20, 2021 CAF 156, datés du 29 juillet 2021, entendus le 29 novembre 2022, sont accueillis. Les jugements de la Cour d'appel fédérale sont annulés et les demandes de contrôle judiciaire des appelants sont accueillies. Dans l'appel de Earl Mason, la décision rendue par la Section d'appel de l'immigration est annulée. Dans l'appel de Seifeslam Dleiw, la décision de la Section de l'immigration ainsi que la mesure d'expulsion sont annulées.

* Le juge Brown n'a pas participé au dispositif final du jugement.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
Registry-greffe@scc-csc.ca
1-844-365-9662